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Za  ideálneho letného 
počasia čakala v piatok 21. 
júla návštevníkov festivalu 
hudba viacerých žánrov. 
Mestský park sa v neskor-
ších poobedných hodinách 
postupne zapĺňal hudob-
nými nadšencami rôznych 
vekových kategórií. Ako 
prvú predstavila Nicole 
Mokráňová, moderátorka 
podujatia o  17.30 h bá-
novskú kapelu Eggs on 
the Wall, ktorá hrá mul-
tižánrovú hudbu s  rocko-
vými prvkami, ale nerobí 
im problém ani zahrať si 
svoje obľúbené „covery“. 
Ako prezradil basgitarista 
a spevák Alexander Švan-
čara, aj ich hudobné zo-
skupenie Eggs on the Wall 
(Vajcia na stene) začínalo 
v garáži s obalmi na vajíč-
ka pre lepší zvuk. Vďaka 
tomu ten príznačný názov 
kapely, ktorej vznik sa da-
tuje približne na rok 2017, 
aj keď ich prvopočiatky 

siahajú hlbšie do minulosti 
v inej zostave. V roku 2020 
vydali debutový album, 
ktorý nesie názov Slnko, 
sex a  slivovica... Ďalšími 
členmi kapely sú Samuel 
Švančara – gitara a  spev 
a  Martin Pilch – bicie 
a  hlavný spev. Po  úvod-
nom predstavení sa divá-

kom, Bánovčania odštar-
tovali svoj koncert, pričom 
príval divákov neustával. 

Druhým účinkujúcim 
bolo zoskupenie Štefan 
Repka Goraĺ s Band. Za-
kladateľom je Štefan Rep-
ka, známy muzikant, textár 
a skladateľ, ktorý pôsobil 25 
rokov v kapele Kollárovci. 

Hlavnou myšlienkou zo-
skupenia je prezentácia au-
torských a ľudových piesní 
v originálnom hudobnom 
spracovaní.  V  publiku 
sme mohli vidieť, že ich 
hudba si získala srdcia fa-
núšikov od  tých najmen-
ších až po  najstarších.  

Prvý ročník Bánovského letného festivalu

Vyhodnotenie  
Do práce na bicykli

Deziderov letný tábor 
v ZUŠ DK

Najbližšie číslo Bánovských novín 
vyjde v pondelok 21. augusta. 

Prajeme všetkým krásne 
prázdniny a dovolenky!  redakcia 
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pokračovanie na 3. strane

5.-6. AUGUSTA o 13.00 H 
Preteky automobilov  
do vrchu
Uhrovec – Jankov vŕšok

5. AUGUSTA o 21.00 H
Túlavé kino: Buď chlap! 
mestský park

13. AUGUSTA o 19.00 H
Divadlo Natraky:  
Ako namaľovať dúhu
mestský park

PODUJATIA:

Slnko, čerstvý vzduch a k tomu skvelá hudba. Leto bez festivalu by nebolo to pravé ore-
chové. Ak ste z Bánoviec nad Bebravou nemuseli ste ísť ani ďaleko, do nášho mestského 

parku totiž zavítal úplne nový, a to Bánovský letný festival. Organizátori, mesto Bánovce 
nad Bebravou a Mestské kultúrne stredisko, pevne veria, že v tradícii sa bude pokračovať aj 
budúce leto a už teraz plánujú, akých hostí oslovia na druhý ročník.

Desmod na Bánovskom letnom festivaleDesmod na Bánovskom letnom festivale
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Začiatkom februára tohto roka 
župa spustila petičnú akciu za zara-
denie Nemocnice s poliklinikou My-
java a Nemocnice na okraji mesta, 
n. o., Partizánske do siete nemocníc 
II. úrovne. Za  zachovanie dostup-
nej ústavnej zdravotnej starostlivosti 
pre občanov Trenčianskeho kraja sa 
podpísali desaťtisíce ľudí. Riaditelia 
oboch nemocníc spolu s trenčianskym 
županom odovzdali petičné hárky 
na  Ministerstve zdravotníctva SR. 
Nasledovalo rokovanie s ministrom.

Obe nemocnice majú tiež záujem 
zachovať aktuálne poskytovaný 
rozsah zdravotnej starostlivosti, 
čo tlmočili vedeniu ministerstva 
Elena Štefíková, riaditeľka NsP 
Myjava, aj Gabriel Krbúšik, riaditeľ 
Nemocnice na okraji mesta v Par-
tizánskom. „Pre nás je hlavným 
argumentom geografická dostup-
nosť, ktorá bola jednou z podmie-
nok pre tvorbu novej siete nemocníc. 
V prípade myjavskej nemocnice sa 
bavíme o  kopaniciach, ťažko do-
stupnom teréne, kde len časť oby-
vateľstva disponuje automobilom,“
povedala riaditeľka myjavskej ne-
mocnice s tým, že už v súčasnos-
ti majú obyvatelia Trenčianskeho 
samosprávneho kraja problém 
s dostupnosťou akútnej zdravotnej 
starostlivosti predovšetkým v tých 
regiónoch, kde boli zrušené men-
šie nemocnice. Ďalším argumen-
tom je kapacitná priepustnosť 
nemocníc v kraji, ktoré zostanú 
zaradené v  II. a  III. úrovni, ale 
tiež negatívny demografický vý-
voj. Riaditeľ nemocnice v  Parti-
zánskom poukázal na skutočnosť, 
že lekári nebudú mať záujem pra-
covať v  nemocniciach I. úrovne 
a bude problematické zabezpečiť 
personál do nemocníc určených 

pre následnú starostlivosť. „Obá-
vam sa, že dožijú tí lekári, ktorí tu 
pracujú a noví k nám nebudú pri-
chádzať,“ povedal Gabriel Krbúšik.

„Som rád, že občania svojím pod-
pisom vyjadrili svoj názor a  žia-
dajú o preradenie oboch nemocníc 
do  II.  úrovne, ako aj zachovanie 
poskytovania zdravotnej starostli-
vosti v  týchto nemocniciach v do-
terajšom rozsahu. Spolu sme odo-
vzdali 34  809 podpisov, z  toho 
viac ako 30 tisíc na  papierových 
petičných hárkoch,“ povedal tren-
čiansky župan Jaroslav Baška. Zá-
stupcovia ministerstva si argumen-
ty vypočuli a žiadosťami sa budú 
zaoberať, pričom ich budú vyhod-
nocovať na  základe aktuálnych 
parametrov.  Lenka Kukučková

Nový most v  dĺžke takmer 50 m 
bude zhotoviteľ skladať na  brehu 
Vážskeho kanála. Prvé časti oceľovej 
konštrukcie sú už v Ilave. Ďalšia časť 
bude dovezená v druhej polovici júla.

„Rekonštrukcia mosta cez Vážsky 
kanál v Ilave je v štádiu rozpracova-
nosti. Dodávateľ diela zadal v rámci 
subdodávky výrobu oceľovej kon-
štrukcie, ktorá je na stavbu dovážaná 
priebežne. Oceľová konštrukcia bude 
kompletovaná na  brehu Vážskeho 
kanála, kde sa budú realizovať prí-
pravné práce pre odstránenie starej 
oceľovej konštrukcie a osadenie vy-
robenej novej konštrukcie,“ povedal 
riaditeľ Správy ciest TSK Radovan 
Karkuš. Nový most bude rozšírený 
na šírku 16 m, na ľavej strane mosta 
v  smere z  Ilavy bude umiestnený 
chodník pre peších v šírke 2 metre 
a na pravej strane bude 2,75 metra 
široký cyklochodník.

V súčasnosti dodávateľ v spolu-
práci so Stredoslovenskou distri-
bučnou a. s., pripravuje prekládku 
nízkonapäťového vedenia na do-
časnú konštrukciu vedľa mosta. 
Po  realizácii prekládky vlastní-
kom nízkonapäťového vedenia 
budú pokračovať demolačné práce 
na odstránení starého mosta a roz-

šírení a  spevnení opornej kon-
štrukcie pre osadenie novej oceľo-
vej konštrukcie. Lenka Kukučková

Dvadsať úsekov ciest II. a  lII. trie-
dy v Trenčianskom kraji podstúpi 
modernizáciu v  rámci súvislých 
opráv dodávateľským spôsobom. 
Pridajú sa tak k  ďalším úsekom, 
ktoré sa aktuálne realizujú s  po-
mocou eurofondov. Celkovo bude 
do konca roka v kraji zrekonštruo-
vaných viac ako 70 km ciest v hod-
note presahujúcej 70 mil. eur.

Súvislé opravy odštartovali v obci 
Hôrka nad Váhom za prítomnos-
ti trenčianskeho župana, riaditeľa 
Správy ciest TSK a zástupcu zho-
toviteľa, ktorým je spoločnosť Eu-
rovia. „Tento rok sme na  základe 
Plánu súvislých opráv ciest vybrali 
20 úsekov v celkovej dĺžke približ-
ne 18 km. Až takmer tretina, 6 km, 

sa bude rekonštruovať v okrese Nové 
Mesto nad Váhom. Celková investí-
cia je zhruba 3,2 mil. eur, a to kvôli 
tomu, že sme potrebovali dofinanco-
vať eurofondové cesty v kraji, ktoré 
je potrebné dokončiť do konca tohto 
roka,“ povedal Jaroslav Baška s tým, 
že na dofinancovanie štyroch úse-
kov ciest, podstupujúcich rekon-
štrukciu z  Interregu, kraj vyčle-
nil 8,5 mil. eur. Celkovo tak ide 
na modernizáciu ciest v TSK balík 
presahujúci 70 mil. eur. Na zho-
tovenie a  odovzdanie 20 úsekov 
v  rámci súvislých opráv ciest má 
spoločnosť Eurovia 14 kalendár-
nych dní.  Ľubomír Bobák

TAKMER 35 TISÍC 
PODPISOV 

ODOVZDALI 
NA MINISTERSTVE 
ZDRAVOTNÍCTVA

PRÁCE NA MOSTE 
V ILAVE POKRAČUJÚ

ŽUPA SPUSTILA 
SÚVISLÉ OPRAVY 

CIEST V KRAJI, 
PREINVESTUJE VIAC 

AKO 3 MIL. EUR!
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Kapela v našom mestskom 
parku zaspievala aj piesne 
z  nového albumu Poďme 
si spraviť krajší svet. Ten 
je plný ľudových a autor-
ských piesní, ktoré sa mier-
ne uberajú k žánru popu 
a  rocku, čo ich robí ko-
merčnejšie, a tým aj popu-
lárnejšie u širšieho spektra 
poslucháčov, čo potvrdilo 
aj bánovské publikum, kto-
ré hudobníkov odmenilo 
neutíchajúcim potleskom. 
Po koncerte nasledovala aj 
autogramiáda. Štefan Rep-
ka ochotne splnil želania 
fanúšikov, najmä fanúši-
čiek a poskytol im odpove-
de na  ich zvedavé otázky, 
autogram a, samozrejme, 
spoločné fotografie.

Zatiaľ čo pri oboch kape-
lách stálo a  tancovalo len 
pár návštevníkov a väčšina 

sa rytmom hudby oddáva-
la posediačky, pri hlavnom 
hosťovi festivalu Desmod 
(s  Kulym), akoby šibnu-
tím čarovného prútika, už 
všetci v  jednom dave stáli 

priamo pod pódiom. Bol 
to znak toho, že kapela má 
u  nás silné fanúšikovské 
zázemie. No dozvedeli sme 
sa, že k nám pricestovali aj 
skalní fanúšikovia z iných 
okresov, dokonca krajov. 
Desmod zahral a zaspieval 
svoje hity, medzi ktorými 
nechýbali piesne Vyrobená 
pre mňa, Niekto ti to povie 
skôr než ja, To nie je mož-
né, Hemeroidy, no zahrali 
aj novšie piesne ako na-
príklad Chcem viac, ktorá 
uzrela svetlo sveta minulý 
rok. Ako povedal Kuly pre 

bánovskú televíziu, stále 
majú chuť hrať, zlepšovať 
sa, aby hrali čo najlepšie, 
aby ľudia mali záujem o ich 
koncerty. No menej ho 
baví cestovanie. Aj v deň 
festivalu k nám do Báno-
viec pricestovali po  šies-
tich hodinách z  Čiech 
a po koncerte ich opäť ča-
kala dlhá cesta domov. No 
na kvalite ich koncertu to 
nebolo poznať, sú to pro-
fesionálni hudobníci, kto-
rí podali skvelý výkon, až 
z nich doslova „tieklo“. Fa-
núšikovia spievali s Kulym 
ich známe piesne, chvíľami 
aj bez Kulyho, ktorý tak 

skúšal ich znalosť textov. 
Hoci začiatky bývajú ťaž-

ké, premiéru letného festi-
valu zhodnotil organizátor 
a  riaditeľ Mestského kul-

túrneho strediska Michal 
Kapuš pozitívne. „S prvým 
ročníkom nášho Bánov-
ského letného festivalu sme 

veľmi spokojní, ďakujeme 
všetkým, ktorí sa podieľali 
na  jeho organizácii, spon-
zorom a hlavne návštevní-
kom. Ďalší ročník uvažu-
jeme pridať viac atrakcií aj 
pre tých najmenších a ďal-
šie novinky. Hoci návštev-
níkov prišlo veľa, veríme že 
budúci rok sa budeme tešiť 
ešte väčšej priazni.“ Nič 
nepoteší hudobníkov, náv-
števníkov a organizátorov 
viac, ako zborovo spieva-
júce publikum, slávnostne 
a nečakane z pódia vystre-
lené konfety, hviezdna ob-
loha nad hlavou a k tomu 
nejaké občerstvenie. No 
skrátka atmosféra, akú by 
sme si všetci priali zažívať 
v mestskom parku čo naj-
častejšie. 
Text a foto: Lenka Karasová

Prvý ročník Bánovského letného festivalu
dokončenie z 1. strany
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Mesto Bánovce nad Bebravou 
vyhlásilo v  júni súťaž o najkrajšiu 
predzáhradku. Tou rado podporí   
aktívnych občanov, ktorí sa starajú 
a skrášľujú svoje okolie a patrične 
ich aj odmení. Do  súťaže sa mô-
žete zapojiť tak, že odfotíte Vašu 
predzáhradku a pošlete ju elektro-

nicky na odbor životného prostre-
dia na Mestskom úrade na adresu 
peter.balaz@banovce.sk. Do konca 
augusta sa zbierajú fotografie a ih-
neď potom bude vyhlásená anketa. 
O  ďalších podrobnostiach súťaže 
Vás budeme informovať. 

Oznam mesta

Súťaž o najkrajšiu predzáhradkuZÁMERY 
mesta

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje ZÁMER prenechať ma-
jetok mesta do nájmu a vyhlasuje 
podľa § 9a ods. 9 v spojení s § 9a ods. 
1 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. 
o  majetku obcí a  podľa §  281 až 
§ 288 zákona č. 513/1991 Zb. Ob-
chodného zákonníka:

Obchodnú verejnú súťaž
o najvhodnejší návrh na uzatvore-

nie nájomnej zmluvy,
predmetom ktorej je nájom ne-

bytového priestoru nachádzajúceho 
sa na 1. nadzemnom podlaží v bu-
dove Domu služieb v Bánovciach 
nad Bebravou, Nám. Ľ. Štúra súp. 
č. 6, postavenej na C-KN parc. č. 
7/1, zapísanej na LV č. 1301, k. ú. 
Bánovce nad Bebravou, o celkovej 
ploche 218,42 m2 (bývalá diskotéka 
YAKUZA).

Obchodnú verejnú súťaž
o najvhodnejší návrh na uzatvore-

nie nájomnej zmluvy,
predmetom ktorej je nájom neby-

tového priestoru nachádzajúceho sa 
na prízemí v budove Domu služieb 
v Bánovciach nad Bebravou, Nám. Ľ. 
Štúra súp. č. 6, postavenej na C-KN 
parc. č. 7/1, zapísanej na LV č. 1301, 
k. ú. Bánovce nad Bebravou, o celko-
vej ploche s výmerou 9,99 m2 (bývalá 
zberňa tiketov TIPOS).

Vyhlásenie a podmienky obchod-
nej verejnej súťaže sú zverejnené 
na úradnej tabuli mesta Bánovce nad 
Bebravou a webovej stránke mesta: 
https://uradnatabula.banovce.sk/zá-
ložka Verejná obchodná súťaž.

1. Zamestnávateľ a miesto výkonu 
práce: Bánovské kultúrne centrum, 
J. Matušku 766/19, 957 01 Bánovce nad 
Bebravou.
2. Termín nástupu: 01.10.2023
3. Predmet činnosti príspevkovej 
organizácie Bánovské kultúrne 
centrum:
vymedzený v  zákone č.126/2015 
Z. z. o knižniciach a o zmene a dopl-
není zákona č. 206/2009 Z. z. o mú-
zeách a o galériách a o ochrane pred-
metov kultúrnej hodnoty a o zmene 
zákona Slovenskej národnej rady 
č.  372/1990 Zb. o  priestupkoch 
v znení neskorších predpisov v zne-
ní zákona č. 38/2014 Z. z.
4. Požiadavky na uchádzača:
a) vzdelanie: vysokoškolské II. stupňa,
b) požadovaná prax: v oblasti riadenia 
zamestnancov (organizácie) minimál-
ne 5 rokov,
c) práca s PC: pokročilý užívateľ (MS 
Office, web, e-mail). 
5. Platové podmienky:
Určené v závislosti od dĺžky praxe 
úspešného uchádzača a následného 
zaradenia do platovej triedy v zmysle 
zákona č. 553/2003 Z. z. o odmeňo-
vaní niektorých zamestnancov pri 
výkone práce vo verejnom záujme 
a o zmene a doplnení niektorých zá-
konov v znení neskorších predpisov.

6. Rozsah úväzku: 50 % úväzok.
7. Informácie o spoločnosti: prí-
spevková organizácia Mesta Bánov-
ce nad Bebravou s právnou subjek-
tivitou. Bánovské kultúrne centrum 
je kultúrnym, výchovným a osve-
tovým zariadením so všeobecným 
zameraním, zabezpečujúcim osve-
tovú činnosť, ktoré aktívne vytvára 
podmienky pre tvorivé kultúrne 
aktivity občanov a organizuje kul-
túrny a spoločenský život.
8. Požadované podklady od uchá-
dzača:
a) písomná prihláška do výberového 
konania,
b) profesijný štruktúrovaný životopis,
c) kópia dokladu o najvyššom dosiah-
nutom vzdelaní,
d) písomná koncepcia smerovania 
práce príspevkovej organizácie,
e) čestné vyhlásenie o  pravdivosti 
všetkých predkladaných údajov,
f) súhlas so spracovaním osobných 
údajov pre účely výberového konania.
9. Kontakt: Mgr.  Martin Gajdoš, 
prednosta MsÚ Bánovce nad Bebra-
vou, tel. 038 /762 9104.
10. Lehota a spôsob podávania pri-
hlášok: do 15. 8. 2023 do 12.00 h pí-
somne v uzatvorenej obálke s ozna-
čením „výberové konanie BKC 
- NEOTVÁRAŤ“.

Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje výberové konanie na pracovnú pozíciu:
riaditeľa príspevkovej organizácie Mesta Bánovce nad Bebravou 

„Bánovské kultúrne centrum“

Mesto ponúka do  prenájmu 
priestor: Telocvičňa Školská, 
na rôzne športové aktivity. Vyba-
venie: 1 telocvičňa, volejbalová 
sieť, gymnastické kruhy, 2 šatne, 
2 sprchy, hygienické zariadenie. 
Viac informácií: smmbn.sk/te-
locvicna-skolska alebo na  tel. č. 
038/7629 143. Oznam mesta

Bánovčan vystavuje 
v Košiciach

Umelecká beseda slovenská prichádza do Košíc s 31. ce-
loslovenskou spolkovou výstavou TOTUM PRO ARTE 
II., ktorá bude verejnosti sprístupnená v Galérii Alfa 
v Kasárňach/Kulturparku od 6. júla do 6. augusta 2023. 
Na výstave v Košiciach vystavuje svoj obraz bánovský 
občan, člen Umeleckej besedy slovenskej Viktor Motus.  r
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Vyhodnotenie Do práce na bicykli 2023
Počas júna spoločne 

najazdili účastníci kampa-
ne Do práce na bicykli 2023 
v Bánovciach nad Bebra-
vou necelých 5  800 km, 
ušetrili 1  a  pol tony oxi-
du uhličitého a  najazdili 
dokopy 617 jázd.

Spolu sa prihlásilo 10 tí-
mov s 33 súťažiacimi. V lo-
kálnej súťaži v  roku 2023 
obhájili svoje prvenstvo 
jednotlivci: Martin Masár
z firmy MTA Slovakia - naj-
viac najazdených kilometrov 
na bicykli, Patrik Sukeník
z firmy Hella Slovakia Ligh-
ting – najviac kilometrov 
v chôdzi, Pavel Baláž z fir-
my Hella Slovakia Lighting 
- najviac najazdených kilo-
metrov vo verejnej dopra-
ve, najviac jázd vo verejnej 
doprave, Ľubomír Kušnier
z firmy MTA Slovakia - naj-
viac jázd na bicykli, Dušan 
Vujčič z  firmy Hella Slo-
vakia Lighting dominoval 
v najčastejšom chodení pešo 
do práce. Čo sa týka výher-

ných tímov tejto súťaže, tak 
najlepším tímom v odjazde-
ných kilometroch na bicykli 
a najvyšší počet jázd na bi-
cykli sa stali eMTeAci z fir-
my MTA Slovakia. Najlepší 
tím v odchodených kilomet-
roch, odjazdených kilomet-
rov vo verejnej doprave či 
najviac jázd vo verejnej do-
prave bol Rector Rota Le-
nitas z firmy Hella Slovakia 
Lighting. V chodení domi-
noval aj tím Pempéčka z fir-
my Hella Slovakia Lighting. 
Bezkonkurenčne najlepším 
zamestnávateľom v  súťaži 
do práce na bicykli sa sta-

la Hella Slovakia Lighting. 
Ďakujeme aj ostatným tí-
mom a jednotlivcom, ktorí 
sa zapojili do  tejto súťaže 
a  iba o  vlások ich možno 
minulo prvenstvo. Zapoje-
ní boli aj súťažiaci z Okres-
ného súdu v  Bánovciach 
nad Bebravou či Finanč-
ného riaditeľstva SR, ale aj 
z nášho mestského úradu – 
Správa majetku mesta. 

Do  práce na  bicykli je 
národná kampaň, ktorej 
hlavným cieľom je pod-
poriť rozvoj nemotorovej 
dopravy v  mestách. Verí-
me, že spoločne do budúc-

na vytvoríme kvalitnejšie 
podmienky pre ekologické 
druhy dopravy v meste. Je 
to tímová hra a treba oce-
niť, keď sa hráči podporujú 
a vytrvajú pri tom, aby ne-
sadli do auta a miesto toho 
vytiahnu bicykel.

Desiaty ročník bol opäť 
úspešný a veríme, že s to-
uto ambíciou budeme po-
kračovať aj v budúcich ro-
koch. Všetci asi cítime, že 
zmena je potrebná a o našu 
klímu a  zdravie sa starať 
musíme, preto ďakujeme 
všetkým, ktorí sa do tohto 
projektu zapojili. 

Spoločne s  primátorom 
mesta sme v stredu 26. júla 
ocenili tých najlepších zú-
častnených, ktorí dosiahli 
najviac najazdených či na-
chodených kilometrov, či 
mali najviac jázd na bicykli, 
a to diplomom a darčekovou 
poukážkou. Dúfame, že sa 
vidíme o rok v čo najväčšom 
počte.  Nicole Mokráňová, 
 koordinátorka DPNB
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Chodenie naboso má mnoho benefitov, 
neodporúča sa však každému

Jedni si ho nevedia vynachváliť, iní 
ho považujú za kontroverzné, nebez-
pečné či dokonca nevkusné. Reč je 
o chodení naboso, ktoré sa teší ob-
ľube najmä počas letných mesiacov. 
O jeho prínosoch pre zdravie, ale aj 
možných rizikách, porozprávala ve-
dúca fyzioterapeutka bánovskej ne-
mocnice Libuša Klamárová.

Chodidlo má tisícky nervových za-
končení, ktoré takpovediac komuni-
kujú s orgánmi a systémami v ľudskom 
tele. „Keď chodíme naboso, aktivujeme 
mnohé nervové zakončenia na našich 

nohách, čím sa uvoľňuje neurologické 
napätie a znižuje hladina stresu. Kon-
takt chodidla s nerovným povrchom po-
máha zlepšovať krvný obeh, znižuje zá-

pal, tlmí bolesť, ale v neposlednom rade 
pomáha zvýšiť silu a  flexibitu svalov 
a väzov chodidla. Tým sa zlepšujú priro-
dzené funkcie zdravého chodidla, keďže 
bez primeranej sily v chodidle dochádza 
k zlej mechanike chôdze, a to následne 
zvyšuje riziko rôznych zranení,“ vysvet-
ľuje Libuša Klamárová.

Odborníci odporúčajú chodiť na-
boso po nerovných povrchoch, aký-
mi sú piesok či tráva. Na  verejných 
priestranstvách si však treba dávať 
pozor, aby sa na  zemi nenachádzali 

pokračovanie na 7. strane

V sobotu 22. júla 2023 sa v prírod-
nom areáli v obci Veľké Hoste ko-
nal 11. ročník kultúrneho podujatia 
Veľko-Hostianska vatra. Starostka 
obce, Gabriela Bronišová s obecným 
zastupiteľstvom, dobrovoľnými ha-
sičmi a matičiarmi, sa každým ro-
kom snažia dodať tomuto podujatiu 
takzvanú pridanú hodnotu. Vďaka 
tomu, Veľko-Hostianska vatra nie je 
„iba“ zábavou pri ohni, ale každo-
ročne sa tu pripomína určitá udalosť, 
súvisiaca s históriou obce. Za ostatné 
roky tu účinkovali stredovekí rytieri, 
Štúrovci, Československí legionári, 
vojaci z druhej svetovej vojny, letci, 
folklórne skupiny, či dokonca Milan 
Rastislav Štefánik. V tomto roku si 
v rámci našich národných dejín pri-
pomíname 1160. výročie príchodu 
Konštantína a Metoda na Veľkú Mo-
ravu a 1400. výročie vzniku Samovej 
ríše. Ale ako to súvisí s obcou Veľké 
Hoste? Možno viac, ako by sa na prvý 

pohľad mohlo zdať. Neďaleko areálu, 
kde sa Veľko-Hostianska vatra koná, 
je les zvaný Chrástky, v ktorom sa 
nachádza archeologická lokalita - 
Mohylník. Tieto miesta obývali ľu-

dia už v neolite, no najzachovalejšie 
nálezy sa viažu k obdobiu Nitrian-
skeho kniežatstva a Veľkej Moravy. 
Preto bol 11. ročník vatry venovaný 
práve týmto dvom výročiam. Počas 
otvorenia bola slávnostne odhalená 
informačná tabuľa o spomenutej ar-

cheologickej lokalite, ktorú zhotovili 
a osadili členovia občianskeho zdru-
ženia Hradiská. Tabuľu pokrstila me-
dovinou dobová družina Slavibor, 
ktorá následne prítomným pred-
viedla ukážky života a boja na Veľkej 
Morave. Sokoliari zo skupiny Aquila 
prítomným zase ukázali, ako sa v tej 
dobe lovilo za pomoci dravcov. Diev-
čatá z ranča na Suchodolí povozili 
deti na poníkoch a dobrovoľní hasiči 
im predviedli svoje zásahové vozidlá. 
Sprievodným podujatím bol zraz 
historických vozidiel (veteránov) 
z Retroklubu Bánovce nad Bebravou, 
ktorí absolvovali aj exhibičnú jazdu 
po Suchodolí. Vrcholom podujatia 
bolo zapálenie vatry dávnym slovan-
ským spôsobom, o čo sa postarala už 
spomenutá družina Slavibor. Po za-
pálení vatry a doznení hymny nasle-
dovala ohňová šou s názvom Black 
fire v podaní skupiny Aquila. Zapá-

lením vatry sa však program neskon-
čil, ale pokračoval tanečnou zábavou. 
Do  tanca hrala kapela HLUK, ako 
i miestny DJ. Veríme, že sa účastníci 
podujatia cítili príjemne a že sa o rok 
uvidíme znovu.

  Jozef Korál, zástupca starostky

Veľko-Hostianska Veľko-Hostianska 
vatravatra

ÚčinkujúciÚčinkujúci
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Memoriál Rudolfa Brachtýra
Prírodný areál „Pažiť“ 

pri potoku Svinica v  Dol-
ných Ozorovciach opäť ožil 
charakteristickým zvukom 
hasičských „mašín“. V sobo-
tu 15. júla sa tu konal prvý 
ročník Memoriálu Rudolfa 
Brachtýra. Jeho osobnosť 
a zásluhy v krátkosti priblí-
žila predsedníčka výboru 
mestskej časti Mária Peťov-
ská: „Bol to človek telom, 
srdcom, dušou, hasič, po-
mocník verejnej správe, nám 
všetkým. Všade na okolí, kde 

sa pozrieme, aj na tejto lúke, 
aj v hasičovni, na cintoríne, 
v dome smútku, kultúrnom 
dome, všade sú jeho ruky. Bol 
to človek, ktorý spájal starú, 
strednú a  mladú generáciu 
hasičov. Takže, máme mu 
za  čo ďakovať a  sme veľmi 
radi, že tu bol medzi nami, aj 
keď tak náhle odišiel. S úctou 
ďakujeme.“ Privítala aj jeho 
manželku Annu, primátora 
mesta Róberta Gašparíka, 
ako aj všetkých prítomných. 
Samotná súťaž bola rozde-
lená do dvoch častí. Pred-
poludním predviedli svoje 
výkony päť a  osemčlenné 
družstvá chlapcov a  diev-

čat v kategórii Plameň, teda 
mládež vo veku do 15 rokov. 
Z päťčlenných dievčenských 
družstiev si najlepšie po-
čínali družstvá zo Zlatník
(13,08 s), Uhrovca (14,72 s) 
a  Malých Hostí (13,59 s). 
Z  chlapčenských päťčlen-
ných družstiev svoj hasičský 
útok najlepšie predviedli 
družstvá Zlatníky (17,87 s), 
Dolné Ozorovce (17,88 s) 
a Jerichov (28,64 s). V ka-
tegórii osemčlenných druž-
stiev sa najlepšie umiestnili 

dievčenské tímy Rybany
(15,29 s), Zlatníky (15,75 s) 
a Uhrovec (17,89 s). Medzi 
osemčlennými družstvami 
chlapcov sa absolútnym víťa-
zom stalo družstvo zo Zlat-
ník (14,59 s). O niečo horšie 
boli na tom družstvá Rybany
(17,89 s) a Dolné Ozorovce, 
ktoré boli diskvalifikované. 
Zástupcovia osemčlenných 
družstiev umiestnených 
na prvých miestach si počas 
vyhodnotenia prevzali pu-
tovné poháre. Vyhodnotení 
boli i najlepší prúdari, medzi 
dievčatami to bola členka 
družstva pochádzajúceho 
z Rybian (ľavý prúd 14,22 s) 

a medzi chlapcami zase zá-
stupca Zlatník (ľavý prúd 
13,96 s). V popoludňajších 
hodinách o poháre zabojo-
vali aj družstvá dospelých. 
Súťažilo sa v  troch kategó-
riách - v klasickej, športovej 
a veteráni. Kvôli účasti mno-
hých družstiev na ligovej sú-
ťaži v Novej Dedine pri Levi-
ciach sa do súťaží dospelých 
zapojilo tento rok iba osem 
tímov. V klasickej a športo-
vej kategórii súťažili tentoraz 
iba muži. V klasike sa najlep-
šie darilo Diviackej Novej 
Vsi (17,20 s), o niečo horšie 

Zlatníkom (19,99 s) a Dol-
ným Ozorovciam (29,13 s). 
V  športe boli ocenení iba 
muži zo Zlatník (15,87 s). 
Zástupcovia Diviackej Novej 

Vsi v tejto kategórii svoj vod-
ný útok nedokončili. V ka-
tegórii veteránov, teda nad 
35 rokov, súťažilo jediné žen-
ské družstvo, a  to domáce 
z Dolných Ozoroviec (26,00 
s). Muži boli zastúpení dvo-
mi družstvami – lepšie si po-
čínala Libichava (23,37 s), 
horšie Dolné Ozorovce 
(26,59 s). Najlepší prúdar 
z klasickej kategórie pochá-
dzal z Diviackej Novej Vsi 
(ľavý prúd 17,20 s), v športo-
vej kategórii zo Zlatník (ľavý 
prúd 15,87 s). Na organizácii 
tejto akcie sa už tradične po-

dieľal početný organizačný 
tím zložený z členov DHZ, 
občianskeho výboru a ďal-
ších dobrovoľníkov. 

Marek Kasala

ostrejšie nečistoty, ktoré by mohli nohy 
poraniť. „Niektoré obce či organizácie 
zriaďujú pocitové chodníky, na ktorých 
sa striedajú rôzne povrchy, napríklad 
drevo, kameň, piesok, tráva či korkové 
štuple. Chôdzou po tomto chodníku sa 
vymasírujú plôšky nôh, čím sa zlepší 
nielen nervový systém, ale aj psychické 
zdravie. Obuť sa však určite treba pred 
chôdzou po betóne, asfalte, dlažbe či 
parketách, teda povrchoch, ktoré sú tvr-
dé a rovné, aby zbytočne nezaťažovali 

kĺby,“ upozorňuje fyzioterapeutka.
Začať s  chôdzou naboso sa odpo-

rúča predovšetkým deťom a mladším 
ľuďom, ktorých chodidlo je ohybné 
a dokáže sa jednoducho prispôsobiť. 

Naopak, opatrní by mali byť starší ľu-
dia, ktorí sú zvyknutí na pevnú obuv 
a sú náchylnejší na poškodenia kĺbov. 
Z dôvodu rizika vzniku infekcie nie je 
vhodné chodiť naboso ani v prípade, 
že máte na chodidlách rany, pľuzgiere 
či odreniny a úplne by sa jej mali vyva-
rovať diabetici. „Ak by sa poranila dia-
betická noha, ťažko by sa hojila a u tejto 
skupiny ľudí je tiež vysoké riziko rôznych 
komplikácií,“ uzatvára skúsená fyziote-
rapeutka.  Zdroj: Tlačová správa 
 Nemocnice Agel Bánovce

dokončenie z 6. strany
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Letná ŠKD v ZŠ Partizánska
Aj tento rok sme druhý 

prázdninový týždeň pre 
deti našej školy pripravili 
týždeň plný výletov. Prihlá-
silo sa 93 detí 1. - 5. ročníka 
našej školy, vždy v čase od 7 
– 15 h. Na výlety sa, pod 
dozorom šiestich peda-
gogických zamestnancov, 
prepravovali dvomi auto-
busmi. V pondelok absol-
vovali výlet do Minifarmy 
v Lubine, kde sa deti stretli 
s rôznymi druhmi zvierat, 
mohli ich kŕmiť a hladkať. 
V utorok sa vypravili do ne-

ďalekej obce Brodzany, kde 
navštívili Slovanské múze-
um A. S. Puškina s  krás-
nym parkom a  letohrádok 

Babylon. Streda patrila 
plavbe loďou po rieke Váh 
v Piešťanoch a prehliadke 
Kúpeľného ostrova. Štvr-

tok absolvovali prehliadku 
upršaného hradu Beckov 
so zážitkovými hrami. Pia-
tok sa niesol v  znamení 
turistiky k Rotunde Jurko 
v Nitrianskej Blatnici, ktorá 
je obľúbeným pútnickým 
miestom. Po výletoch deti 
čakal v  jedálni obed a re-
kreačné hry v priestoroch 
školy. Zážitok predstavuje 
najlepší a najtrvalejší druh 
poznania. Deti výletmi 
uznali, že neďaleké okolie 
mesta má krásne zákutia, 
ktoré treba poznať.  (zš)

Deziderov letný tábor v ZUŠ DK

Prvé dni prázdnin a  my 
očakávame, že žiaci ZUŠ-ky 
pôjdu do školy muzicírovať, 
tancovať, tvoriť? Pôjdu s ra-
dosťou, privedú si kamará-
tov a s ešte väčšou budú zo 
školy odchádzať? S veľkým 
otáznikom sme otvorili prvý 
ročník Deziderovho letného 
tábora. V rámci tábora žiaci 
tvorili v štyroch umeleckých 
dielňach, ktoré viedli učitelia 
školy. Z hudobno-melodic-
kej dielne sa z  hudobných 
nástrojov ozývali zvuky 
dažďa, v  hudobno-rytmic-
kej vznikla celá indiánska 
osada s bubnujúcim náčel-
níkom, šamanom a  tancu-
júcimi osadníkmi. V pohy-
bovo-divadelnej dielni sme 
sa preniesli do safari plného 
prapodivných zvierat, ktoré 
sme sami oživili. Malí krea-
tívci vo výtvarnej dielni vy-
tvorili maxileporelo s témou 

letnej lúky. Po tvorivej práci 
v dielňach sme zažívali po-
obedia plné táborovej zábavy 
a hier - premenili sme školu 
na 5* hotel, plnením outdoo-

rových úloh sme našli cestu, 
aby sme spojili základné ele-
menty a zachránili planétu 
pre ďalšie generácie, teda 
aspoň v hre. Naučili sme sa, 
ako sa pečú zdravé maškrty 
bez pečenia a pri večernom 

kine a čítaní príbehov, sme 
ich zjedli. Ale nechváľme sa 
sami, keď sme po tábore čí-
tali v maile toto: „Ďakujeme 
za možnosť zúčastniť sa tábo-
ra. Riško aj Lenka boli veľmi 
spokojní a radi sa zúčastnia 
aj budúci rok. Prajeme krás-
ne leto a ešte raz ďakujeme 
všetkým v ZUŠ.“ (Eva B., ma-
mina Riška a Lenky). „Naše 
deti prišli domov nadšené. 
Pýtam sa ich, čo sa im naj-
viac páčilo. Nevedia si vybrať. 
Tvorivé dielne, večerné kino, 
hra Elementy, pečenie, pizza, 
kvíz... je toho veľa. Pripravili 
ste im taký bohatý program, 
že ten zážitok prekoná asi až 

budúci ročník.“ (Iveta M., 
mamina Terezky a Moniky). 
„Váš tábor bol úžasný. Šarlot-
ka sa z neho veľmi tešila a od-
niesla si množstvo príjem-
ných zážitkov. Určite v tom 
pokračujte tak, ako to robíte, 

robíte to skvelo. My sa tešíme 
na ďalší ročník.“ (Zuzana M., 
mamina Šarlotky).

Partia to bola výborná, 
ďakovať nemožno len uči-
teľom, ale aj samotným žia-
kom. Tí, si priviedli do školy 
kamarátov, ktorí ju zatiaľ 
nenavštevujú, aby si mohli 
vyskúšať to, čomu sa oni po-
čas školského roka venujú. 
Všetkých ich radi privítame 
prvý školský deň na doda-
točnom zápise Základnej 
umeleckej školy DK, a  tak 
prirodzene ako ich oni za-
členili do tímu DLT, ich za-
členíme aj do hudobného, 
výtvarného, tanečného či 

literárno-dramatického od-
boru našej školy.

A tu sú odpovede na po-
ložené otázky: Prišli. S ra-
dosťou. Odišli so zážitkami 
a  úsmevom na  prázdniny. 

Lucia Bieliková
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Letný športový tábor ZŠ Duklianska
Druhý júlový týždeň sa už na-

plno prázdninovalo, ale v  škole 
na Duklianskej sa zišli ešte deti, kto-
ré si chceli užiť letný športový tábor. 
Hneď v prvý deň si vyrobili športové 
dresy, ktoré, ako správni športovci, 
nosili po celý týždeň. Každý deň sa 
začínal rozcvičkou, ktorá je dôležitou 
súčasťou športovcov. Deti trénova-
li vo futbale, vo vybíjanej a v rámci 
prázdninového táborového trénin-
gu využili aj posilňovacie stroje 
v mestskom parku. Zažili aj športovú 
olympiádu so zábavnými súťažami. 
A aký by to bol športový tábor bez 
naozajstných športovcov? Medzi deti 
zavítal náš bývalý žiak Andreas Kern, 
ktorý sa venuje zápaseniu a dosahuje 
v ňom naozaj krásne výsledky. Aj ne-
dávno sa zúčastnil na majstrovstvách 
Európy v  Albánsku a  porozprával 
nám, ako to na takej súťaži vyzerá. 
Takisto prišiel karatista Peter Bežák 
so svojimi zverencami, ktorí sú aj na-
šimi žiakmi. Predviedli nám ukážky 
z toho, v čom sú výnimoční a dosa-

hujú vynikajúce umiestnenia na rôz-
nych súťažiach nielen po Slovensku, 
ale aj v Európe, či vo svete. Viaceré 
deti vyhlásili, že by sa takýmito špor-
tovcami chceli stať. Ale uznali, že tre-
ba dodržiavať správnu životosprávu, 
disciplínu a byť vytrvalí. Tábor bez 
výletu by sa nám ani nerátal. Navští-
vili sme Tarzaniu v Bojniciach, kde 

si deti vyskúšali prejsť lanovú drá-
hu. A veru, nebolo to také jednodu-
ché. Celý týždeň nám počasie pria-
lo a bolo riadne horúco, tak sme sa 
osviežili aspoň pri balónovej vodnej 
bitke, z ktorej nikto nezostal suchý. 
Tábor sme ukončili opekačkou s roz-
lúčením, že nám naozaj bolo fajn 
a snáď si to o rok zopakujeme.  (vo)

Bola fakt atraktívna. Ležala 
na lehátku - bronzová bohyňa. 
Vypracované brucho naznačo-
valo, že pravidelne cvičí. Čítala 
knihu a občas k nej z bazéna 
pribehol asi desaťročný chlapec. 
Keď vchádzala ladným krokom 
do vody, prítomní muži zbystrili 
pozornosť. Nenápadne pozoro-
vali každý jej pohyb. „Tie prsia! 
Tvária sa ako pravé. Predtým, 
ako mala dieťa, bola možno 
modelka,“ dedukovali pozoro-
vatelia, ktorým po boku ležali 
manželky. Aj on si ju všimol. 
Pozoroval ju už asi tretí deň 
a čakal na príležitosť prihovoriť 
sa jej. Jeho chvíľa prišla vtedy, 
keď si chcela posunúť lehátko 
do tieňa, a potom sa jej neustá-

le sklápalo. „Pomôžem vám,“ 
podujal sa ochotne a už si pred-
stavoval, ako s ňou sedí na káve. 
Bola presne jeho typ. Tajomná 
a charizmatická. „Babi, nevieš, 
kde mám slnečné okuliare?“ 
opýtal sa chlapec, ktorý pribe-
hol z bazéna. „Aha, už viem, 
kde je problém. Odtiaľto vy-
padol taký malý šróbik,“ zistil 
technický nedostatok platonický 
nápadník. „Ďakujem, to by som 
si vôbec nevšimla. V šesťdesiat-
ke sa mi výrazne zhoršil zrak.“ 
Povedala ona celkom pokojne. 
Jeho mama má tiež problémy so 
zrakom, a to má ešte len 55. On 
má 33 a zrak, ktorý ho viditeľne 
oklamal a nevyliečiteľne skla-
mal.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka
Spomienky zostávajú....

Milí moji, chcem sa vám s  úctou 
poďakovať za nezabudnuteľné stretnu-
tie s  vami, mojimi bývalými žiakmi 
po 50 rokoch. Už ste všetci v  senior-
skom veku a ja osemdesiatnička. Mám 
na  vás nezabudnuteľné spomienky. 
Spomínam na  naše spoločné výlety 
a oživujem si ich milými fotografiami. 
Ďakujem vám, že sa mi aj po 50 rokoch 
pripomínate tým, čo prežívate, vaši-
mi radosťami aj starosťami. Hoci žijem 
v Banskej Bystrici, aj ďalej vás zaujíma 
ako žijem, či som zdravá a spokojná. 
Je to balzam na moju dušu. Ďakujem 
vám všetkým za vašu priazeň. Želám 
vám, aj vašim drahým, hlavne pevné 
zdravie, spokojnosť, šťastie, veľa radosti 
aj lásky.  S úctou vaša 

 PaedDr.Edita Dlhopolčeková

PoďakovaniePoďakovanie

Z dôvodu čerpania dovoleniek 
bude od 28. júla do 4. augusta

ZATVORENÁ.

Od 7. – 31. augusta 
bude OTVORENÁ: 

pondelok – piatok: 8 - 15 h.

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou
oznamuje svojim čitateľom: 
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História a aktuálna situácia bánovského futbalu
V  predošlom vyda-

ní novín sme uverejnili 
prvú časť z brožúry, kto-
rá vznikla pri príležitosti 
osláv stého výročia zalo-
ženia futbalu v  Bánov-
ciach nad Bebravou. Na-
sledujúci článok v prvej 
časti opäť čerpá z dané-
ho materiálu a  venuje 
sa významným menám 
bánovského klubu. Dru-
há časť mapuje aktuálnu 
situáciu v  klube po  Vý-
ročnej členskej schôdze 
MFC Spartak, ktorá sa 
konala 21. júla.

HISTÓRIA, 
ČASŤ DRUHÁ.

Na vymenovanie a podrob-
nejšie predstavenie všetkých 
úspešných hráčov v storočnej 
histórii Spartaka by bol po-
trebný rozsiahlejší samostat-
ný materiál. Každá generácia 
mala svojich futbalových 
hrdinov. Množstvo z nich to 
dotiahlo až do reprezentačné-
ho dresu. Futbalové mená ako 
Marián Masný (opora zlatej 
reprezentácie ČSSR na  ME 
v Belehrade 1976, v tom roku 
zaradený medzi desať naj-
lepších futbalistov Európy, 
bronzový medailista z  ME 
1980 v Taliansku), František 
Hruška, Dušan Mášik st., Du-
šan Mášik ml., Jaroslav Hrabal 
st., Rastislav Kostka, Radovan 
Kozinka, Marek Igaz, Dávid 
Holý, Patrik Rédeky, Michal 
Viktorín, náš klub preslávili 
nielen na domácom trávni-
ku, ale aj ako reprezentanti 
na  medzinárodnej úrovni 
(v seniorských a mládežníc-
kych kategóriách).

K veľkým menám bánov-
ského futbalu nesporne patria 
mnohí skvelí futbalisti. Oblie-
kali nielen klubové, ale viacerí 
aj československé prvoligové 
dresy. Za všetkých spomenie-
me aspoň nasledovných: naj-
lepší strelec Spartaka v jeho 
histórii Anton Janáč (504 gó-
lov), Anton Čukan (cca 500 
gólov), enfant terrible bánov-
ského futbalu Vlado Kučera, 
Dušan Mášik st., Milan Král 

st., Telesfor Halmo, Ľubomír 
Matušík, Jozef Geleta, Anton 
Ďurkáč, Ľubomír Aujeský, 
Jozef Krebes, Tibor Síleš st., 
Marián Opačitý ml., Miroslav 
Siva, Miroslav Štefánik, Jozef 
Petrík, Rudolf Sirotný, Fran-
tišek Macko, Janko Konder-
la, Štefan Omelka, Stanislav 
Glega, Jozef Rehák, Vladimír 
Rehák, Dušan Omasta, Mi-
lan Kyselica, Dušan Trenčan, 
Miroslav Nácar, Viliam Žit-
ňan, Koloman Geleta, Anton 
Perniš, Pavol Gábriška, Ján 
Zajac, Ján Prášek, Milan Kráľ 

st., Milan Kráľ ml., Peter Filín, 
Andrej Sány, Roman Škultéty, 
Roman Gergel, Denis Rychtá-
rech a množstvo ďalších vý-
borných futbalistov. Bánovská 
liaheň bola známa výbornými 
brankármi. Mená ako Ján Ja-
náč, Rudolf Slezák, Miroslav 
Neština, Jozef Gogola, Milan 
Lech, Igor Lech, Albert Melas, 
Jozef Kosiba, Marián Michale, 
Lukáš Kolárik a iní, zostanú 
navždy zapísané v kronike bá-
novského futbalu. Zabudnúť 
nemôžeme ani na  trénerov, 
ktorí sa starali a starajú o vý-
chovu hráčov možno s oso-
bitným zreteľom na výchovu 
spartakovskej mládeže. V ich 
práci nie je totiž dôležitá iba 
futbalová stránka veci, ale aj 
pedagogická. Je obvyklou 
tradíciou, že mnohí z býva-
lých úspešných hráčov sa 
rozhodnú odovzdávať svoje 
skúsenosti ďalším generáciám 
futbalistov. V  našom klube 
to boli, či sú, trénerské osob-
nosti ako Vojtech Schottert, 
Ján Omelka, Ľudovít Panglo, 
Telesfor Halmo, Dušan Či-
kel, Viliam Gajdoš, Anton 

Čukan, František Hruška, Pe-
ter Ančic, Július Čikas, Pavol 
Veterník, Milan Albrecht, Al-
bert Melas, Ladislav Parkan, 
Marek Hruška, Alexander 
Cabánik, Dušan Mášik st., 
Peter Mášik, Milan Micha-
lička, Marián Opačitý, Igor 
Lech, Milan Dubný, Stanislav 
Glega, Miloš Lintner, Ľubo-
mír Chocina, Milan Kráľ ml., 
Branislav Rurák, Miloš Šagát, 
Štefan Varga, Roman Peťov-
ský, Ján Valach, Ľudovít Ha-
lás, Martin Slovák, Tibor Zita, 
Pavol Kováč, Marián Halavín, 

Peter Januška, Ondrej Ku-
bík, Peter Morávek, ako aj 
množstvo ďalších súčasných 
mladých trénerov, ktorí vy-
chovali a vychovávajú nastá-
vajúcu generáciu futbalistov 
Spartaka. Minulosť si treba 
vážiť, ale musíme sa pozerať 
aj do budúcnosti. Veríme, že 
v ostatnom období sa poda-
rí klubu zabezpečiť vydanie 
knižnej publikácie, ktorá bude 
podrobnejšie mapovať storoč-
nicu Mestského futbalového 
klubu Spartak.

KLUB MÁ NOVÉHO 
PREZIDENTA, ÚČASŤ 

V POSLEDNEJ LIGE 
STÁLE NEISTÁ

Futbalový klub má nového 
prezidenta. Stal sa ním bý-
valý šéftréner oddielu Miloš 
Šagát. Na najvyšší post v bá-
novskom futbale bol zvolený 
21. júla, po tom, ako predošlé 
vedenie odstúpilo zo svojich 
funkcií. Nová správna rada 
má sedem členov: Miloš Ša-
gát, Stanislav Mikloš, Pavol 
Piešťanský, Terézia Chro-
míková, Pavol Kováč, Mar-
tin Lastovica a  Branislav 

Gajdoš a pred sebou niekoľ-
ko výziev, ktoré musí riešiť. 
VČS taktiež zvolila kontrolný 
orgán. Predsedom revíznej 
komisie bol zvolený Miroslav 
Zaťko a členmi revíznej ko-
misie boli zvolení Jozef Petr-
lík a Andrej Chromík. Pre-
zident klubu a správna rada 
poverila funkciou tajomníka 
a  klubového manažéra - 
správcu ISSF Milana Kráľa. 
Keďže na VČS bola pred-
ložená len čiastková infor-
mácia o stave účtov bude 
štatutárom klubu spracova-
ná „výzva“ na predloženie 
písomnej komplexnej Fi-
nančnej správy za obdobie 
od 30. júla 2022 do 31. de-
cembra 2022 a od 1. janu-
ára 2023 do 21.  júla 2023. 
Uvedená výzva bude adre-
sovaná obom bývalým šta-
tutárom klubu.

Na začiatku letných prázd-
nin oslávil bánovský futbal 
100 rokov. Pre jeho fanúšikov 
má byť jedným z  darčekov 
znovuzrodenie A-tímu, ktorý 
je prihlásený do deviatej ligy. 
Hoci do začiatku novej sezóny 
ostáva už len pár dní, káder 
mužov stále nie je kompletný. 
Svoj prvý zápas by muži mali 
odohrať 12. augusta v  obci 
Radobica. Aby bolo dostatok 
tých, ktorí si na seba oblečú 
spartakovský dres, rozhodol 
sa viceprezident klubu Sta-
nislav Mikloš spraviť nábor 
hráčov aj cez facebook. Nad 
účasťou Bánoviec v poslednej 
lige stále visí otáznik. Okrem 
hráčov sa hľadá aj tréner 
mužstva. Stabilizácia mužské-
ho i  dorasteneckého kádra, 
urovnanie naštrbených me-
dziľudských vzťahov a ďalšie 
napredovanie klubu, to sú pri-
ority nového prezidenta klu-
bu, ktorý ďakuje primátorovi 
a poslancom a zároveň si uve-
domuje, že ľudia ho nebudú 
hodnotiť za reči, ale za prácu 
vykonanú pre klub.

Akým smerom sa bude 
uberať bánovský futbal 
v  najbližšom období vás 
budeme informovať. (lk, aj)
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Siedme kolo BBL odbehnuté
Dovolenka-nedovolenka, behať treba, 

a najmä Bánovskú bežeckú ligu. Takto 
zodpovedne k tomu v poslednú nedeľu 
v mesiaci pristúpilo 63 bežcov hlavnej ka-
tegórie, 22 hobby bežcov a 10 najmenších 
MiniBBL pretekárov, ktorých opäť čakali 
zábavné pohybové aktivity a hry. Počasie 
bolo oproti minuloročnému upršanému 
zážitku na výbornú. Asfalt nepálil a dážď 
počkal, kým skončíme. Aj tento rok bež-
cov čakali dva výživné kopce, ale pora-
dili si všetci a v cieli sme nezaznamenali 
žiadne straty. Najrýchlejšie si to zabehol 
Vlado Kováč s jeho typickým technicky 
prepracovaným bežeckým štýlom. Vy-
hral napriek tomu, že deň predtým bol 
na dvoch pretekoch, pričom jeden z nich 
dokonca vyhral. Druhý dobehol Martin 
Turček, jeden z organizátorov včerajšie-
ho krásneho behu v Krásne, na ktorom 
behalo aj veľa našich verných bežcov. 

Tretí dobehol Adam Lisý, ktorý v cie-
ľovej rovinke skúsene nepustil „mladú 
pušku” Daniela Sivu pred seba. Medzi 
ženami nám poradie zamiešali mladé 
pretekárky z  iných miest. Vyhrala len 
14-ročná pretekárka Nikola Kocianová
z Novej Dubnice, išla perfektne. Dru-
há Majka Škorcová z Prús si podržala 
druhé miesto pred ďalšou mladou prete-
kárkou, Natáliou Ferenčákovou. Natá-
lia, skromné dievča z Kežmarku prázd-
ninuje v Bánovciach u babky. Prečítala 
si v Bánovských novinách, že sa tu čosi 
beží, tak išla skúsiť hobby trať. Nakoniec 
to odbehla celé a vo výbornom čase. Me-
dzi „hobíkmi“ to spoločne vyhrali Mi-
roslav Dvonč z Krásna a Matúš Blaško-
vič z hosťujúcich Dežeríc. Bol to pekný 
spoločný dobeh dvoch generácií. Časový 
rozdiel v cieli 0,00 s vekový rozdiel 35 
rokov. Obdivuhodný výkon však podal 

aj Marek Szabo z Veľkej Hradnej, 8-roč-
ný chalanisko, ktorý si vybehal perfektné 
tretie miesto. Do cieľa pribehol, akoby sa 
bol len prebehnúť po ulici. Klobúk dolu! 
Hrdinov však dnes bola plná registrač-
ka. Každý z pretekárov si ide svoj vlast-
ný súboj, či už s časom, zdravím alebo 
vlastným pohodlím. A všetci ho v nedeľu 
nakoniec vyhrali. V nedeľu 27. augusta
bežíme v Ľutove horskú etapu ligy. Na-
priek tomu, že bude predĺžený víkend, 
veríme, že mnohým z vás sa podarí prísť. 

Pavol Struhár, BBL

Každé ročné obdobie má 
svoje čaro. Leto je obdobie do-
voleniek, rekreácií, oddychu, 
spoznávania nových prírod-
ných zákutí a  sladkého nič-
nerobenia. Každý si ho užíva 
plnými dúškami podľa svojich 
predstáv a možností. Niekto-
rých láka exotika, niekto si 
pozrie naše prírodné krásy, 
prípadne zájde na kúpaliská, 
hrady a zámky. Možností je ne-
úrekom. Ak sa rozhodneme ho-
rúce dni našej dovolenky strá-
viť za hranicami nášho malého 
Slovenska, často porovnávame 
rozdiely medzi životom u nás, 
doma, a tam, ďaleko od vlasti. 
Letiská a prímorské prístavy 
lákajú našinca kvôli možnos-
ti dobrodružstva, vzrušuje ho 
predstava spoznať nepoznané. 
Už len pohľad na veľké doprav-
né lietadlá vzbudzujú úctu 
k výškam, ale aj tisícom kilo-
metrov, ktoré sú schopné naraz 
preletieť. S lietaním sú spojené 
návštevy exotických krajín. 
Mnohí netrpezlivo čakajú 
na chvíle, keď opustia spleť be-
tónových stavieb a preplnené 
asfaltové ulice, aby sa ponorili 
do tichých zelených zákutí, ale-
bo sa tešia na letoviská, kde sa 
ich nohy budú zabárať do jem-

ného plážového piesku a vlny 
mora ho následne zmyjú. Sl-
nečné lúče sfarbia našu pleť 
do bronzového odtieňa a svieži 
prímorský vetrík rozfúka sta-
rostlivo upravené účesy. Takéto 
dovolenky sú plné prekvapení, 
zážitkov a  dobrých dojmov. 
Každý z nás je iný – niekto plá-
nuje voľné chvíle hneď ako sa 
vráti z dovolenky, iný zas čaká 
do poslednej chvíle a užíva si 
adrenalín, ktorý je spojený 
s hľadaním vysnívanej desti-
nácie. Či už patríte do prvej 
alebo druhej skupiny, jedno je 
isté, dovolenka je zaslúžená 
a dobre padne najmä vtedy, ak 
na ňu odchádzame po dobre 
vykonanej práci a s tým úmys-
lom, že sa chceme zotaviť tak, 
aby sme sa z nej vrátili s ob-
novenými silami, s  novým 
elánom a chuťou do ďalšieho 
fungovania či už v profesijnom 
alebo rodinnom živote.

Na  záver prajem šťastlivý 
návrat domov všetkým dovo-
lenkujúcim a pevne verím, že 
zážitky, ktoré si prinesiete sa 
natrvalo zapíšu do vašich spo-
mienok a umožnia vám čerpať 
z ich pozitívneho náboja i v ča-
soch daždivých a menej slneč-
ných.  Anna Kňazeová

Leto ešte nekončí

Napíšte nám aj vy svoje letné 
postrehy, zážitky a príbehy 

z dovolenky a prázdnin!
redakcia@banovskenoviny.sk

M. Szabo (10), L. Lomnická (111), M. Szabo (10), L. Lomnická (111), 
K. Miksová (8), Ľ. Vido (26)K. Miksová (8), Ľ. Vido (26)
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Aktivity v Miestnej akčnej skupine Bebrava
Dňa 8. júna 2023 sa 

uskutočnilo zasadnutie 
Valného zhromaždenia 
a  Výkonného výboru 
Miestnej akčnej skupiny 
Bebrava vo veľkej zasa-
dačke Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebra-
vou. Hlavným bodom 
programu bolo schvá-
lenie Účtovnej závierky 
a  daňového priznania 
MAS Bebrava za rok 2022 
a  Výročnej správy MAS 
Bebrava za rok 2022.

Zasadnutia valného 
zhromaždenia sa zúčastni-
la aj regionálna projektová 
manažérka z  VKÚ Har-
manec s. r. o., a  poskyt-
la zaujímavé informácie 
o pripravovanej unikátnej 
„Porovnávacej mape okre-
su Bánovce nad Bebravou 
– kedysi a  dnes“, ktorá 
bude poukazovať na histo-
rickú mapu Jána Lipského 
z  roku 1806 v  porovna-
ní s tou súčasnou mapou 
okresu Bánovce nad 
Bebravou. V pripravova-
nej mape budú informá-
cie o histórii jednotlivých 
obcí tvoriacich región 
Bánoviec nad Bebravou. 
MAS Bebrava sa podieľa 
na príprave a spolupracuje 
s VKÚ Harmanec s. r. o. 

V máji MAS Bebrava vy-
hlásila výzvu na predklada-
nie Žiadostí o poskytnutie 

nenávratného finančného 
príspevku v rámci imple-
mentácie stratégie miest-
neho rozvoja vedeného 
komunitou z  Programu 
rozvoja vidieka SR 2014-
2022 so zameraním výzvy 
6.3 – Pomoc na  začatie 
podnikateľskej činnosti 
pre rozvoj malých poľno-
hospodárskych podnikov 
(poľnohospodárov a samo-
statne hospodáriacich roľ-
níkov), ktorá bude uzavretá 

29. augusta 2023. V augus-
te budú vyhlásené výzvy 
7.2 (napr. cesty, chodníky) 
a 7.4 (napr. voľnočasové ak-
tivity, kultúrne domy).

V dňoch 17. – 20. 8. sa 
MAS Bebrava zúčastní 48. 
ročníka medzinárodnej 
poľnohospodárskej a po-
travinárskej výstavy Agro-
komplex 2023, kde bude 
prezentovať svoju činnosť 
a predstavovať svoje úze-
mie, napríklad propagač-

nými letákmi, predmetmi 
od členov MAS Bebrava, 
ako aj výrobcov na  úze-
mí MAS. Na tejto výstave 
bude zároveň vyhlásený 
víťaz súťaže „Najkrajšia 
fotografia z územia MAS“, 
do  ktorej sa naša MAS 
zapojila 4 fotografiami 
z nášho územia.

Do 22. augusta 2023 je 
tiež možné podať si Žia-
dosť o príspevok v rámci 
aktivity projektu „Komu-
nitné sociálne služby“, kde 
sú oprávnenými žiadateľmi 
napr.: občianske združenia 
či obce alebo náboženské 
organizácie. V rámci tejto 
výzvy má MAS alokova-
ných 40 000 eur na jeden 
projekt s  mierou prí-
spevku 95 % z  celkových 
oprávnených výdavkov. 
Oprávnenými činnosťami 
sú napríklad rekonštruk-
cia budovy/objektu komu-
nitného sociálneho domu 
alebo obstaranie mate-
riálno-technického vy-
bavenia komunitných 
sociálnych služieb.

V š e t k y  i n f or m á c i e 
MAS Bebrava zverejňuje 
na  svojej webovej strán-
ke www.masbebrava.sk 
alebo priamo v kancelárii 
MAS Bebrava, ktorá sídli 
v Dome služieb na Námestí 
Ľ. Štúra 6/6 v Bánovciach 
nad Bebravou. 

MAS Bebrava
PR článok
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Milí čitatelia, čitateľky máme pre vás tajničku. Súťaží sa o vecné ceny. Tie zís-
kajú dvaja vyžrebovaní, ktorí nám zašlú jej správne znenie. Posielať ho môžete 
do 14. augusta, a to emailom: noviny@kulturabn.sk, SMS-kou: 0948 602 422, ale-
bo správou na FB: Bánovské noviny. Žrebujeme v pondelok 15. augusta.  redakcia

VOĽNÝ ČAS, INZERCIA14

SPOLOČENSK Á 
KRONIK A

Peter Košťál a Adriána Tuchyňová

Uzavreli manželstvoUzavreli manželstvo

Bohumír Dudák *1954
I n g .  M a r g i t a  V o z á r o v á , 
rod. Podjavorinská *1947

Opustili násOpustili nás

Sme tu pre vás v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet
pohrebné služby

vlastná výroba živých vencov a kytíc
0914 327 411, pohrebnictvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ SLUŽBA

non-stop  0911 132 630

TAJNIČKA

Milé čitateľky, čitatelia v predchá-
dzajúcom čísle novín sme uverejnili 
osemsmerovku, ktorej správna od-
poveď bola: JE TU LETO. Spomedzi 
40 súťažiacich sme vyžrebovali dve 
výherkyne: Margita Struhačková 
a  Zuzana Lastovicová. Obidvom 
srdečne blahoželáme. Zároveň ďa-
kujeme všetkým súťažiacim, ktorí sa 
do súťaže zapojili.  redakcia

Výherkyne 
osemsmerovky

1. Priezvisko zakladateľa kapely, ktorá vystúpila ako druhá na Bánovskom letnom 
festivale. 2. Obec, v ktorej bude štart pretekov automobilov do vrchu. 3. Názov 
archeologickej lokality, ktorá sa nachádza v lese zvanom Chrástky. 4. Meno najlep-
šieho strelca Spartaka Bánovce. 5. Prívlastok kina, v ktorom sa bude 5. 8. hrať film 
Buď chlap! 6. Meno bývalého žiaka ZŠ Duklianska, ktorý sa dnes venuje zápaseniu. 
7. Skratka sviatku, ktorý si pripomenieme 26. augusta na Jankovom vŕšku. 8. Ná-
zov tímu z firmy Hella Lighting Slovakia, ktorá dominovala vo vyhodnotení súťaže 
Do práce na bicykli. 9. Skupina, ktorá robila ohňovú šou s názvom Black fire počas 
Veľko-Hostianskej vatry. 10. Názov známej slovenskej kapely, ktorá Bánovčanom 
spríjemnila chvíle v rámci Bánovského letného festivalu. 11. Názov koncertu, 
ktorý sa uskutoční 27. 8. v mestskom parku v Bánovciach nad Bebravou. 12. Obec, 
v ktorej sa nachádza známy kaštieľ, ktorý navštívili deti zo ZŠ Partizánska.  (pg)

V dňoch od 31. júla do 4. au-
gusta 2023 bude Matričný 
úrad v Bánovciach nad Bebra-
vou zatvorený z  dôvodu čer-
pania dovolenky. V  prípade 
vybavenia úmrtia alebo ob-
čianskeho pohrebu kontaktuje 
tel. č. 0915 769 223. Ďakujeme 
za pochopenie.  matrika

Matrika 
zatvorená
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dvojtýždenník 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

OBČIANSKA 
INZERCIA

 Dám do  prenájmu 3,5 izbový 
prerobený byt v  Bánovciach, 
čiastočne zariadený. Príjemné 
bý va nie v  centre mesta . 
Tel. 0917 860 126.

 P r e d á m  o z e m b u c h . 
Tel. 0908 593 537.

 Predá m 125 l  nepoužit ý 
obojživelný bojler, kábel CYKY 
4B x 10, 5C x 6. Železnú skriňu 
na náradie, novú nepoužitú vaňu 
na  VW Passat 1,9 TDI a  rôzne 
druhy drôtov CY 1,5 + 2,5. 
Tel. 0903 466 886.

 Predám kvalitné čierne uhlie, 
ekohrášok, brikety. Doprava 
k vám domov. Tel. 0948 343 530.

 Predám šijací stroj a  váľandu. 
Tel. 0949 527 964.

Spoločnosť MTA SLOVAKIA s.r.o. ponúka stabilnú prácu
na pozíciách Zamestnanecké výhody a benefity:

V prípade záujmu nás neváhajte kontaktovať na:

038/536 65 08 • personalne@mta.it • www.mta.it 
MTA SLOVAKIA s.r.o., Horné Ozorovce 261, 957 03 Bánovce n. B.

 čisté, moderné pracovné prostredie  13. plat až do  v ýšk y 
110% mzdy  ročný bonus podľa stanovených splnených cieľov 
(vybrané pozície)  bonus za  odpracované roky, špeciálne bonusy 
za  prácu nadčas  bonus za  odporučenie nového zamestnanca 
 zabezpečená autobusová doprava z  Partizánskeho, Prievidze 
a  z  Topoľčian, resp. príspevok na  dopravu  darčekové poukážky, 
jedálne kupóny v  hodnote 5,5 €  klimatizované výrobné priestory

Operátor výroby 
Operátor 
vstrekovania plastov 
Mechanik - Robotik
FMEA koordinátor
Inžinier kvality zákazníka

O P R A V A  C H L A D N I -
ČIEK, BN, 0944  07  00  07, 
fb.com/ppelektronika

RÝCHLE TERMÍNY
Osobné auto EK+TK=65 €. 

Navyše výhodné zľavy pre ZŤP.

+EK
STK STK

038 769 2260

R Y B A N Y

EK

Objednajte sa aj
ONLINE

www.stkrybany.sk
0903 817 228

Rybany 2

INZERCIA 
V NOVINÁCH

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 297 151
obchod@kulturabn.sk
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